
CSN-regler för basårsstudenter



Plan för passet

• Introduktion
• Frågor på introduktionen
• CSN ger sin syn (Karin Henning, Henrik Strömberg 

Croné rättsjurister på CSN)
• Följdfrågor till Karin och Henrik
• Övriga CSN problem/frågor
• Hur går vi vidare



Bakgrund
Basåret fyller en viktig funktion för rekrytering av Sveriges 
blivande ingenjörer. Det är därför av stor vikt att

1. Att regler för ekonomiskt stöd underlättar rekryteringen 
av studenter och inte hindrar.

2. Att regler för ekonomiskt stöd inte förstör möjligheter för 
”skötsamma studenter” att läsa vidare.

3. Att regler för ekonomiskt stöd inte hindrar högskolor i 
deras arbete att skapa bra och intressanta basår.



Nu varande CSN regler 
basårsstudenter

Studieresultat prövas inte vid ansökan till 
högskoleutbildning om basårsstuderande inte tidigare haft 
studiemedel på högskolenivå.
Konsekvens: 
Våra studenter som inte tidigare läst på högskola kommer 
alltid få  studiemedel om de söker till en 
högskoleutbildning efter basåret.



Nu varande CSN regler 
basårsstudenter

Om studenterna innan de påbörjar basåret erhållit 
studiemedel för högskolestudier, så måste studenterna ta 
100% av basårets poäng för att kunna få studiemedel för 
högskoleutbildning efter avslutat basår. 
Konsekvens: 
Känns mycket tveksamt till att rekommendera studenter 
att läsa basår om det tidigare läst på högskolenivå. Vi bör 
åtminstone tydligt förklara vad de ger sig in på. Idag är 
det nog ingen student som känner till regeln då de söker 
till basåret.



Ytterligare konsekvens-Bör vi 
rekommendera vissa 

basårsstudenter att avbryta sina 
studier

En student som klarat de behörighetsgivande kurserna till 
högskoleingenjör läser ofta vidare med ”mindre” fokus.
Missar de då poäng på slutet så kan dessa faktiskt både 
erhålla platsgaranti från lärosätet men inte kunna få 
ekonomiskt stöd från CSN.



Ytterligare konsekvens-Basår bör 
inte ge hp för kurser

Om basår innehåller kurser som ger hp blandat med 
annan poängtilldelning (fup, veckor…..). Så är det stor risk 
att  studenter från dessa basår får problem.
Alla studenter från dessa basår behöver nämligen också 
ta 100% av den poängtilldelning som inte är hp. I annat fall 
får det inte studiemedel då de senare söker till högskola.



Frågor eller kommentarer kring 
detta?




